



October 19, 2007

Latest News

Index

- A Meeting is Held to Discuss the SPA Continuation Document
- The Most Influential Seven New Concepts in the Domain of Democratic Rule of Law Since the Sixteenth Party Congress
- Attention is Paid to the Current Situation in which the Law on the Rights and Interests of Minority Women Protects them

《反拐新闻文摘》目录

- 湄公河次区域反拐行动计划续本草案讨论会在京召开
- 十六大以来民主法治领域最具影响力的七个新概念
- 少数民族妇女权益法律保护现状受关注

Article in Brief

A Meeting is Held to Discuss the GMS SPA Continuation Document

Full text:

<http://uniap.law.pku.edu.cn/article/Details.asp?NewsId=952&Classid=-9&ClassName=新闻动态>

UNIAP, October 12, 2007: On October 12, 2007 a meeting to discuss the Sub-regional Plan of Action Continuation Document was held in the Asia Hotel. The meeting was chaired by the Ministry of Public Security and participants came from Law Committee of National People's Conference, the NWCCW, Ministry of Foreign Affairs, the Ministry of Labour and Social Security, the Supreme People's Procuratory, the LAC, the Central Committee for Comprehensive Management of Public Affairs and the All-China Women's Federation. The vast majority of the plan was agreed upon, a lot of suggestions and comments were raised, which will help to improve SPA continuation and be approved by coming IMM2/SOM5 in December 2007. (UNIAP China Office)



The Most Influential Seven New Concepts in the Domain of Democratic Rule of Law Since the Sixteenth Party Congress

Full text: <http://www.chinanews.com.cn/gn/news/2007/10-12/1047458.shtml>

The Legal Daily, October 12, 2007: Since China reformed and opened up, the cause of socialist democratic rule of law with Chinese characteristics has made magnificent achievements which have attracted worldwide interest. The most important reason for this is that the Chinese Communists continuously bring forth successful new ideas on a theoretical basis, for this cause they provide an inexhaustible ideological force.

In the five years since the Sixteenth Party Congress, aspects of the establishment of the democratic rule of law have been the most dynamic new ideologies and concepts, after “governing the nation in line with the law,” and “country under the rule of law” were implemented, new concepts were produced, one after another for the construction of the Chinese democratic rule of law. The following are those which have been the most influential:

Concept One: Political Civilization

Concept Two: Reign in line with the law

Concept Three: The concept of the socialist rule of law

Concept Four: Carry the spirit of the rule of law to new heights

Concept Five: Expand citizens' participation in political affairs in an orderly way

Concept Six: Harmonious justice

Concept Seven: Private property rights

Attention is Paid to the Current Situation in which the Law on the Rights and Interests of Minority Women Protects them

Full Text: <http://www.gongyishibao.com/nr.asp?newsid=10126&BigClassName=民间组织&SmallClassName=动态消息>

China Philanthropy Times, October 9, 2007: From September 2006 to September 2007, the Service Centre for Women's Law and Legal Services of Peking University has investigated and researched employment rights, social security rights, marriage and household rights and other such aspects of women's rights in minority areas. The aim is to facilitate the safeguarding of all rights of minority women through legislation as well as further enforcing current laws, nationally and locally. This investigation and study recently ended. On the basis of a summary of a report on the investigation and study, the government and other NGOs will unite to launch specialized projects to legally safeguard the rights and interests of minority Chinese women.

湄公河次区域反拐行动计划续本草案讨论会在京召开

全文: <http://uniap.law.pku.edu.cn/article/Details.asp?NewsId=953&Classid=-9&ClassName=新闻动态>

UNIAP, 2007年10月12日: 在2007年10月12日在亚洲大酒店里召开了讨论湄公河次区域反拐行动计划续本的会议。会议由公安部主持。与会者来自全国人大法工委刑法室、国务院妇女儿童工作委员会办公室、中央社会治安综合治理委员会、外交部、劳动和社会保障部、最高人民检察院立法委员会和中华全国妇女联合会等部门。大家对行动计划草案提出了许多建设性意见,并及时向湄公河次区域 UNIAP 总部进行了反馈,为区域行动计划的进一步完善,并最终在今年12月举办的“湄公河次区域合作反对拐

卖人口第二次部长级磋商会和第五次高官”能够得以通过，奠定了基础。(UNIAP 中国办公室)

十六大以来民主法治领域最具影响力的七个新概念

全文：<http://www.chinanews.com.cn/gn/news/2007/10-12/1047458.shtml>

改革开放以来，中国特色社会主义民主法治事业取得了举世瞩目的辉煌成就。最重要的原因就是，中国共产党人不断地以理论创新的成果，为这一事业提供源源不竭的思想动力。

在十六大以来的五年中，民主法治建设方面的新思想新理念最为活跃，继“依法治国”、“法治国家”之后，相继产生了如下对中国民主法治建设走势最具影响力的新概念。

- 概念一 政治文明
- 概念二 依法执政
- 概念三 社会主义法治理念
- 概念四 弘扬法治精神
- 概念五 扩大公民有序政治参与
- 概念六 和谐司法
- 概念七 私有财产权

(杨悦新 2007 年 10 月 12 日 来源：法制日报)

少数民族妇女权益法律保护现状受关注

全文：<http://www.gongyishibao.com/nr.asp?newsid=10126&BigClassName=民间组织&SmallClassName=动态消息>

公益时报, 2007-10-9: 2006 年 9 月至 2007 年 9 月，北大法学院妇女法律研究与服务中心对少数民族地区妇女的就业权、社会保障权、婚姻家庭权等方面进行实地调查和研究，目的在于促进国家和地方通过立法以及进一步落实现有法律对少数民族妇女各项权利的保障。该调研近日结束，将在总结调研报告的基础上，将联合政府和其他 NGO 推出中国少数民族妇女权益法律保护专门项目。

~ * ~ *

For more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following:

- UNIAP Regional news digest: uniap.mekong@un.or.th
- UNIAP Cambodia news digest: stephanie.lee@undp.org
- UNIAP China news digest: weiguowu@public.un.org.cn
- UNIAP Lao PDR news digest: phimmasone.thongphataysack@undp.org
- UNIAP Myanmar news digest: ayhtut.uniapmm@undp.org
- UNIAP Thailand news digest: uniap_thai@un.or.th
- UNIAP Vietnam news digest: uniapvietnam@vnn.vn

Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval by the United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the original source.

If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email with the word ‘Subscribe’ in the subject line to uniapchina@yahoo.com.cn. If you do not wish to receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and typing "unsubscribe" in the subject line.

Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website: <http://uniap.law.pku.edu.cn>

If you have any human trafficking news/ advocacy/ events/ others that you would like to circulate via the UNIAP China News Digest, please send your submissions and your contact detail to this email address.

UNIAP China Office

Address: Room 210, Building 4, No. 28 Donghousiang, Andingmenwai,

Beijing 100011, P.R. China

Tel: (+ 86 10) 6420 3307, 6420 1671

Fax: (+ 86 10) 6420 3115

Email (general): uniapchina@yahoo.com.cn

Website: <http://uniap.law.pku.edu.cn> , and www.no-trafficking.org

~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ * ~ *

本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。

如您想预订，请回邮件至 uniapchina@yahoo.com.cn，注明预订即可。如果您不希望收到 UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。

往期的中国反拐新闻文摘可查寻 UNIAP 中国办公室（UNIAP China）的网址 <http://uniap.law.pku.edu.cn>

如果您有反对拐卖人口方面的信息、宣传资料或其他相关消息，希望通过我们的周刊与大家交流，请与我们联系。联系方式如下：

UNIAP 中国办公室

地址：中国北京安定门外东后巷 28 号 4 号楼 210 室

邮编：100011

电话：(+ 86 10) 6420 3307, 6420 1671

传真：(+ 86 10) 6420 3115

电子邮件 (办公室)： uniapchina@yahoo.com.cn

项目网页： <http://uniap.law.pku.edu.cn> , and www.no-trafficking.org